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MAGISTRAAT HENRI HEIMANS DOET OPMERKELIJK VOORSTEL

‘Geef onbehandelbare
geïnterneerden opvang in
Merksplas’
17 SEPTEMBER 2014 | Van onze redactrice Inge Ghijs

Frank Van Den Bleeken kon vragen om naar het forensisch
psychiatrisch centrum van Gent te gaan, maar hij wilde niet. ‘België
moet zelf een afdeling “longstay” maken’, vindt magistraat Henri
Heimans.

In Merksplas komt veel plaats vrij. ‘Een goede plek om onbehandelbare geïnterneerden te
verzorgen’, zegt magistraat Heimans. belga
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Op dit moment worden twaalf geïnterneerden en drie gedetineerden geobserveerd om te
zien of ze in aanmerking komen voor euthanasie. ‘Het zijn niet allemaal zedenzaken maar
het gaat wel allemaal om psychisch lijden’, zegt dokter Wim Distelmans.

Alle aanvragen kwamen er nadat Frank Van Den Bleeken in het nieuws was gekomen. Gaat
het dan telkens om een noodkreet voor aandacht? ‘Op z’n minst bij een aantal van hen
zeker niét’, zegt Distelmans. ‘Voor hen is het echt genoeg geweest. Zij zien het niet meer
zitten en het gaat ook hier over een gebrek aan zorg.’

België is duidelijk niet in staat om alle geïnterneerden de nodige zorg te geven, ook niet als
het forensisch psychiatrisch centrum (FPC) in Gent (en later een gelijkaardig in Antwerpen)
open zal zijn. Begin november zullen de eerste geïnterneerden in Gent terechtkunnen. ‘Wij
hebben aan Van Den Bleeken voorgesteld om een aanvraag in te dienen om naar het FPC te
gaan, maar hij wilde niet’, zegt Els Cleemput, woordvoerster van Maggie De Block (Open
VLD), die in lopende zaken verantwoordelijk is voor justitie. Maar psychiaters oordeelden
al dat Van Den Bleeken niet meer behandelbaar is. ‘En toch zou het zinvol zijn om Frank
Van Den Bleeken ook in het FPC op te nemen’, zegt Henri Heimans, voorzitter van de
Commissie ter Bescherming van de Maatschappij. In die rol trekt hij zich al jaren het lot
van geïnterneerden aan.

Heimans overlegde gisteren nog met de uitbaters van het FPC. ‘Zij zeggen dat ze bij 96
procent van de geïnterneerden toch een kentering kunnen bewerkstelligen’, zegt Heimans.
En wat als blijkt dat hij toch tot die 4 procent behoort? Heimans: ‘Dan is opnieuw de
gevangenis de enige mogelijkheid.’

De Pompestichting

Van Den Bleeken wilde naar Nederland. Op de afdeling longstay van De Pompestichting
kunnen onbehandelbare geïnterneerden de nodige zorg krijgen zodat ze toch nog op een
menswaardige manier kunnen leven. Maar dat kon dus niet. ‘Er bestaat geen wettelijke
grond voor de Commissie ter Bescherming van de Maatschappij om de toestemming te
geven aan mensen zoals Van Den Bleeken om naar Nederland te gaan’, zegt zijn advocaat
Jos Van der Velpen.

Van der Velpen vroeg toenmalig minister van Justitie Annemie Turtelboom (Open VLD)
om contact op te nemen met de Nederlandse overheid. ‘Justitie heeft ons aan het lijntje
gehouden dat de onderhandelingen bezig waren, maar er is nooit een onderhoud met
Nederland geweest en de minister wilde ook geen Nederlandse oplossing.’

De Standaard vernam dat dat onderhoud er wél geweest zou zijn. Maar de Nederlandse
overheid wilde niet voor één persoon zo’n verdrag sluiten en stond ook niet te springen om
méér Belgische geïnterneerden op te vangen.



Volgens Henri Heimans kan de Commissie ter Bescherming van de Maatschappij toch een
rol spelen. ‘Het is niet makkelijk om een Belgische geïnterneerde naar Nederland te krijgen.
Het kan alleen als de persoon Nederlander is of een grote band heeft met Nederland. Ik heb
het geprobeerd voor iemand uit Tongeren. De man had een kliniek die hem wilde opnemen
en hij had een Nederlandse vriend bij wie hij terechtkon, maar het Nederlandse parket
weigerde omdat de binding met Nederland niet sterk genoeg was.’

Wat dan met mensen zoals Van Den Bleeken? ‘Naarmate meer geïnterneerden uit de
gevangenissen doorstromen naar het FPC, zal het aantal gevangenen verminderen en zal
ook Merksplas leeglopen’, zegt Heimans. ‘Dat zou een goede plek zijn om een voorziening te
maken waar oude geïnterneerden die onbehandelbaar zijn kunnen verblijven en verzorgd
worden. Het is een plek in een groene omgeving die Justitie kan ombouwen. Justitie moet
er zich op voorbereiden om dat te organiseren.’

‘Justitie heeft ons aan het lijntje gehouden’
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